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Na hřbitově Zaturyn bude sektor vojenských pohřbů
vybaven videokamerami a solárním osvětlením

poltava.to/news/68327

Pohřeb vojáků na hřbitově Zaturyn v Poltavě Foto: Poltavský regionální TCC a

SP

V roce 2023 plánuje Poltava vybudovat na záturynském hřbitově

pamětní komplex pro slavnostní vojenské pohřby. Pohřební sektor

by měl být vybaven videokamerami a po obvodu by mělo být

instalováno solární osvětlení

Od roku 2014 jsou těla hrdinů rusko-ukrajinské války pohřbívána na

centrálním hřbitově v Poltavě, kde postupem času vznikla Alej

hrdinů. 24. února začala totální ofenziva Ruské federace na území

Ukrajiny, která měla za následek smrt stovek vojáků z Poltavské

oblasti. V Aleji hrdinů nezbyla místa pro pohřby a od jara se na

zaturynském hřbitově začali pohřbívat vojáci.

https://poltava.to/news/68327/
https://i1.poltava.to/uploads/2022/10/2022-10-19/ads-9216.jpg


2/6

Dnes je na záturynském hřbitově pohřbeno asi sedmdesát vojáků. Je

mezi nimi i voják Hrdiny Ukrajiny Artem Amelin , který kryl odchod

svých spolubojovníků a zemřel v Luhanské oblasti. Také asi dvacet

vojáků pohřbených na tomto hřbitově obdrželo státní vyznamenání -

řády Bohdana Chmelnického a "Za odvahu".
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Vojenské hroby se neliší od ostatních pohřbů a samotný sektor nemá

žádné infrastrukturní uspořádání. Nad mohylami zeminy jsou

dřevěné nebo kovové kříže, ke kterým jsou připevněny fotografie

vojáků. Hroby a kříže jsou pokryty velkými věnci z umělých květin. O

tom, že jde o vojenské pohřby, svědčí pouze státní vlajky na

stožárech.

Úpravou vojenských hrobů se zabývá komunální podnik "Speciální

spojení pohřebních a obřadních služeb". KP uzavřela 29. června

smlouvu na zpracování projektu generální opravy sektoru vojenských

pohřbů a úpravy tamního Památníku. Příprava dokumentace byla

odhadnuta na 260 000 hřiven . Produkovat ho bude místní LLC VKK

Aria.

Některé podrobnosti o stavbě památníku pro armádu řekl Yevhen

Rychka, náměstek primátora pro bydlení a komunální služby:

— Energetická společnost provedla výběrové řízení na nákupy

projektových prací. Minulý týden proběhla předběžná prezentace

toho, jak bude sektor vypadat. Projekční práce by měly být

dokončeny v letošním roce, aby se od příštího roku konalo výběrové

řízení na stavební práce v tomto sektoru.
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Yevhen Rychka ukázal předběžné náčrty, ale požádal, aby je prozatím

nezveřejňoval. Popišme projekt slovy.

Široká dlážděná cesta povede do sektoru čestných pohřbů. Na

památku pohřešovaných vojáků budou po jeho obou stranách stát

lavičky a kameny. Na konci této cesty bude umístěn mohutný žulový

kozácký kříž. Po stranách budou dvě velké černé desky. Jeden bude

zobrazovat mapu Ukrajiny a druhý bude zobrazovat armádu

ozbrojených sil. Na stožárech za nimi budou vlát tři vlajky Ukrajiny,

Poltavské oblasti a Poltavy. Vojenské pohřby budou umístěny v

řadách podél centrální třídy.

Počítá se s tím, že padlí vojáci budou neseni centrální uličkou, poté

budou zpívat u kříže a budou pohřbeni.
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Záběry z videa " IRT "

Yevhen Rychka řekl, že při stavbě Památníku padlým vojákům budou

navrženy solární baterie, které zajistí osvětlení všude kolem a

napájejí kamery. Podle specializovaného místostarosty to bude

levnější než získání technických podmínek od "Poltavaoblenergo",

vedení komunikací a placení elektřiny. Kamery jsou nutné, protože v

Poltavě se již staly případy, kdy lidé kradli a lámali vlajky na Aleji

hrdinů.
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Yevhen Rychka také oznámil, že plánují změnit vzhled a pohřby pro

civilisty:

— Zemská správa předložila podklady pro rozšíření území

záturynského hřbitova. Stávající hřbitov je navržen na 2-3 roky.

Máme nápad, jak to udělat jinak. Zkusíme se vzdálit starému

vzhledu hřbitovů, kde je hromada různých plotů, které si udělali

sami lidé, jsou tam různé pomníky, všechno je to zarostlé plevelem.

Proč z toho neuděláme pole náhrobků. Až budou pozemky přiděleny

do nového sektoru, předložíme zastupitelům nový plán hřbitova.

Pro připomenutí, fotografie a životopisy padlých vojáků a

dobrovolníků, jejichž činnost souvisela s Poltavským regionem, si

můžete prohlédnout zde .

Mykola LYSOHOR , "Poltavshchyna"
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